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16 § SAMMANTRÄDETS KONSTITUERANDE 

 

SAMMANTRÄDETS ÖPPNANDE  

Sammanträdet öppnas kl. 19.  

 

NAMNUPPROP  

Vid namnuppropet är 10 ordinarie ledamöter närvarande. Annette Holm-

berg-Jansson, Annika Hambrudd, Harry Jansson, Fredrik Karlström, 

Tommy Nordberg, Gyrid Högman och Wille Valve har meddelat frånvaro. 

Annette Holmberg-Jansson ersätts av André Karring, Annika Hambrudd er-

sätts av Ann Skogberg, Harry Jansson ersätts av Marie Skogberg, Fredrik 

Karlström ersätts av Henri Kenttä, Tommy Nordberg ersätts av Dan-Ola 

Westerlund, Gyrid Högman ersätts av Stig-Göran Nyman och Wille Valve 

ersätts av Markus Metsola. Sålunda är sammanlagt 17 ledamöter närva-

rande vid uppropet. 

 

SAMMANKALLNING OCH BESLUTFÖRHET  

Kommunfullmäktige konstateras vara lagligen sammankallat och beslutfört. 

 

PROTOKOLLJUSTERING  

Till protokolljusterare utses Anders Eriksson och Henri Kenttä.  

 

FÖREDRAGNINGSLISTAN  

Till ärendelistan fogas § 23 ”Motion angående återställning av kommunens 

konstgräsplan till naturgräs”, § 24 ”Motion angående postadresser i Jomala” 

och § 25 ”Motion årets projektmakare i Jomala”. Föredragningslistan god-

känns enhälligt. 

_______________ 
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17 § ANMÄLNINGSÄRENDEN 

 

Till kommunfullmäktige har delgetts: 

1. Information om daghemssituationen i kommunen. 

2. Information om mötet med Medis den 21.3.2023. 

3. Information om integrationsarbetet framöver i kommunen. 

 

BESLUT:  

Antecknas till kännedom.  

______________ 
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Dnr: DIARIET      80/23      

 

18 § FÖRSLAG TILL ÄNDRINGSBUDGET/FRITIDSFÖRVALTNINGEN 

 

KST § 49/27.03.2023: 

Sedan budgeten togs fram har en del ny information och nya omständighet-

er uppdagats. Förvaltningen har därför berett ett förslag till ändrad budget 

för fritidsförvaltningen. 

 

I budgeten finns ett driftsanslag på 10 000 euro för en terrängcykelbana. 

Anledningen till att det är driftsanslag är att det planerades på arrenderad 

mark. Det har nu framkommit att eftersom den planerade sträckningen är på 

Natura 2000-mark krävs så pass mycket åtgärder att projektet föreslås av-

brytas. 

 

Gällande solpaneler på Vikingahallens tak har kommunen beviljats icke-

budgeterat stöd från PAF-medel om 15 000 euro. 

 

Beachvolleyplanerna har beviljats ett icke-budgeterat PAF-bidrag om 6 000 

men samtidigt kostnadskalkylerats till ett högre belopp än budget. Nettoef-

fekten är att det krävs att budgeten utökas med 12 000. 

 

Det har också uppkommit ett akut behov av renovering av teknikrummet i  

Vikingahallen. En vattenskada uppdagades och åtgärdades. Detta skall bok-

föras som investering och kräver 15 000. 

 

Vidare har fritidschefens utredning kring alternativen för konstgräsplan lett 

fram till att det föreslås att denna investering flyttas till ekonomiplanen för 

2024.  

 

Slutligen har det framkommit att det vore behövligt att färdigställa 3,5 km 

sträckningen, vilket är sammanlagt 650 meter, av skidspåret så att det 

kommande vintrar går att spåra. Kostanden för detta beräknas till 37 000 

euro. Detta skulle p.g.a. arrenderad mark vara en driftskostnad. 

 

Förslaget från förvaltningen är således att: 

-  driftsbudgeten för fritidsförvaltningen justeras ner med 10 000 (terräng-

cykelbana) men upp med 37 000 (skidspår) (nettoeffekt 27 000 euro) 

- Investering i Vikingahallen (85101) sänks med 15 000 genom att en in-

komst om 15 000 läggs till 

- Investering i idrottsanläggningar (85113) utökas med 12 000 så att netto-

kostnaden blir 30 000 euro  

- En ny renoveringsinvestering i Vikingahallen läggs till med beloppet 

15 000 euro 

- Investering Konstgräsplan (85102) skjuts fram till ekonomiplan 2024, 

detta minskar investeringsbudgeten 2023 med 362 500 euro. 
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Totalt justeras driftsbudgeten så att kostnaderna ökar med 27 000 euro me-

dan investeringsbudgeten minskar med 350 500. Det bör noteras att belop-

pet för konstgräsplan kan komma att justeras i budget 2024 beroende på 

vilka ställningstaganden kommunen gör. 

 

Fritidschefens utredning kring konstgräsplan, enligt bilaga: 

 ./. Bilaga A – KST § 49 

 

Fritidschefen är kallad som sakkunnig. 

 

Kommundirektörens förslag: 

Kommunstyrelsen beslutar föreslå för fullmäktige att  

 

- Driftsbudgeten för fritidsförvaltningen utökas med 20 000 med anledning 

av att terrängcykelbanan stryks men att motionsbanan istället prepareras 

för att kunna dra ett 3,5 km skidspår 

- Investering i Vikingahallen (85101) sänks med 15 000 genom att en in-

komst om 15 000 läggs till 

- Investering i idrottsanläggningar (85113) utökas med 11 000 så att netto-

kostnaden blir 29 000 euro  

- En ny renoveringsinvestering i Vikingahallen läggs till med beloppet 

15 000 euro 

- Investering Konstgräsplan (85102) skjuts fram till ekonomiplan 2024 

 

BESLUT:  

Kommundirektörens förslag godkänns. 

_______________ 

KFG § 18/4.4.2023: 

                                           BESLUT:  

                                           Kommunstyrelsens förslag godkänns.   

                                           _______________ 
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Dnr: DIARIET      83/23      

 

19 § ÖVERSKRIDNINGAR I BOKSLUT 2022 

 

KST § 51/27.3.2023: 

Bokslutet för 2022 närmar sig ett färdigställande. Ekonomikansliet har sett 

över eventuella budgetöverskridningar i bokslutet för 2022. 

 

Förvaltningarna har befogenhet att fritt omdisponera medel mellan anslagen 

inom egen driftsram. Det innebär att överskridningar av vissa anslag täcks 

av underskridningar inom andra.  

 

Inom driftsdelen överskrider centralförvaltningen med 14 000 euro, social-

vården genom Kommunernas socialtjänst med 95 000 euro, lågstadiet med 

113 000 euro, tekniska förvaltningen med 311 000 euro, räddningsförvalt-

ningen med 15 000 euro och byggförvaltningen med 12 000 euro. Utöver 

detta så uppnådde affärsverksamheten inte sitt resultat om 184 000 euro 

p.g.a ökade kostnader om 64 000 för underhåll och el. 

 

Huvudförtroendemannauppdraget för FOA-Å tilldelades en anställd inom 

Jomala kommun från vintern 2021. Huvudförtroendemannakostnaderna om 

20 000 euro har flyttats från barnomsorgen till centralförvaltningen. Intäkter 

som ersättningar för sjukvårds- och hälsovårdstjänster (ca. 37 000 euro) 

samt slutreglering för lantbrukssekreteraren (ca. 3 000 euro) väntas ännu 

inkomma. Anslaget för centralförvaltningen befaras därför överskrida med 

14 000 euro.  

 

Kommunernas socialtjänst blev 35 000 euro dyrare än kommunens budgete-

rade förväntning p.g.a. kollektivavtalsjusteringar som vid budgeteringstill-

fället var okända. Ytterligare tillkommer en kostnad om 60 000 euro för 

kommunalförbundets nedskrivning av grundkapitalet vilket inte var budge-

terat. 

 

Orsaken till överskridningen inom ramen för lågstadiet beror på att Vi-

kingaåsens skola har ökat elevantal om 3 elever på årsbasis (ca. 36 000 

euro), minskade intäkter om 15 000 i form av måltidsavgifter, ökade vikari-

ekostnader om 67 000 euro, ökade skolskjutskostnader om 46 000 euro. To-

talt leder det till en överskridning om 164 000 euro för Vikingaåsens skola. 

Samtidigt underskrider Södersunda skola och Skolgång i annan kommun 

med 51 000 euro vilket minskar på ramens totala överskridning. 

 

Överskridningen inom tekniska förvaltningen beror på höga plognings- och 

underhållskostnader av vägar, gator och GC-leder (190 000 euro) samt 

ökade underhållskostnader av byggnader, områden och maskiner vid kom-

munens fastigheter (150 000 euro). Inflationen har medfört ökade enhets-

priser för el, renhållning, värme och material. 
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Räddningsförvaltningen förväntas få intäkter om 61 000 euro vid slutregle-

ringen men befaras överskrida med 15 000 euro bl.a. p.g.a. högre kostnader 

för underhåll, el och uppvärmning av brandstationen. 

 

Byggförvaltningen överskrider med 12 000 euro p.g.a. att beviljade bygglov 

i genomsnitt bestod av mindre projekt än vad det gjort tidigare år vilket be-

tyder mindre intäkter per projekt. Totalt fick förvaltningen 22 000 euro 

mindre än budgeterat. 

 

Totalt sett befaras kommunen överskrida det totala driftskostnadsnettot med 

139 000 euro. Under året har det rapporterats återbetalningar från bl.a. Oa-

sen och KST till storlek om 120 000 euro respektive 180 000 euro varpå 

förvaltningen såg en positiv marginal för den totala driftskostnadsramen 

vilken även troddes kunna täcka de ej budgeterade kollektivavtalsjustering-

arna. 

 

Oasens slutregling medfört istället en tilläggsbetalning om 30 000 euro och 

KSTs slutreglering medförde en återbetalning om 100 000 euro men kom-

munen fick som tidigare nämt en merkostnad om 60 000 euro iom ned-

skrivningen av grundkapitalet. 

 

Se överskridningar av driftsdelen, enligt bilaga: 

                      ./.                  Bilaga A – KST § 51 

 

2022 ser ändå ut att sluta med ett överskott om 100 000 euro vilket är be-

tydligt bättre än det ursprungligt budgeterade underskottet om 1 750 000 

euro. 

 

Inom investeringsdelen överskrider anslaget 81101 Markköp med 36 000 

euro. Utfallet handlar om en inlösning av parkområde genom expropriat-

ionsnämndens beslut 6.9.2022 och har inte tilldelats några budgetmedel. 

Anslaget 86222 Mjölkdahlsvägen överskrider med 3 900 euro p.g.a. till-

äggsarbete för anpassning av infarterna måste göras. 

 

Tekniska chefen och ekonomichefen är kallade som sakkunniga. 

 

Kommundirektörens förslag: 

Kommunstyrelsen beslutar meddela kommunfullmäktige om överskrid-

ningarna som framkommer ovan. 

 

BESLUT:  

Kommundirektörens förslag godkänns. 

_______________ 

KFG § 19/4.4.2023: 

                                           BESLUT:  

                                           Kommunstyrelsens förslag godkänns.   

                                           _______________ 
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Dnr: DIARIET      84/23      

 

20 § INVESTERINGAR, ÖVERFÖRING AV MEDEL TILL 2023 

 

KST § 52/27.3.2023: 

I budget 2022 beviljades investeringsanslag som inte till fullo hunnit nyttjas 

under året. Totalt budgeterades 8 724 622 euro netto för investeringar under 

2022 och utfallet blev 1 524 692 euro. Totalt föreslås investeringar om 

6 445 129 euro att överflyttas till investeringsbudget 2023 samt att investe-

ringsanslagen 86223 Postgårdsvägen och 89222 Avloppsledning Prestgår-

denby avbryts, enligt bilaga: 

 ./. Bilaga A – KST § 52 

 

  Tekniska chefen och ekonomichefen är kallade som sakkunniga.  

 

Kommundirektörens förslag: 

Kommunstyrelsen beslutar föreslå fullmäktige att 2022 års outnyttjade in-

vesteringsanslag överflyttas enligt Bilaga A till investeringsbudget 2023 

samt att investeringsanslagen 86223 Postgårdsvägen och 89222 Avlopps-

ledning Prestgårdenby avbryts. 

 

BESLUT:  

Kommundirektörens förslag godkänns. 

_______________ 

KFG § 20/4.4.2023: 

                                           BESLUT:  

                                           Kommunstyrelsens förslag godkänns.   

                                           _______________ 
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Dnr: DIARIET      62/23      

 

21 § MOTION ANGÅENDE INFÖRANDE AV TALTERAPEUTER I 

GRUNDSKOLAN I JOMALA KOMMUN 

 

KFG § 14/15.11.2022: 

Inför kommunfullmäktiges sammanträde har till ordföranden inlämnats en 

motion av Anders Eriksson. 

Motion, enligt bilaga: 

 ./.  Bilaga A – KFG § 14 

 

BESLUT: 

Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 

_______________ 

KST § 54/27.3.2023 

Utbildningschefens beredning: 

Kommunfullmäktige har gett kommunstyrelsen i uppdrag att bereda en mot-

ion angående införande av talterapeuter i grundskolan i Jomala kommun. 

 

Under läsårets gång har initiativ till att införa talterapeuter i skolorna inom 

Södra Ålands Utbildningsdistrikt även tagits av speciallärarna i distriktet. De 

önskar att 1-2 logopeder anställs till distriktet då det i lärarnas utbildning inte 

ingår logopedi/talterapi i tillräcklig utsträckning. 

 

Diskussioner fördes i psykologorganisationens styrgrupp redan inför budge-

ten 2023 huruvida medel skulle äskas för att anställa talterapeuter inom den 

gemensamma psykologorganisationen för barnomsorg och skolor på Åland. 

Beslutet blev ändå att avvakta till budgetåret 2024 för att psykologorganisat-

ionen skall få komma igång ordentligt med sitt arbete innan nya anställningar 

görs och flera arbetsuppgifter påförs.  

 

Dock finns det en enighet i styrgruppen om att inför 2024 äska om medel för 

2-3 talterapeuter för att framförallt stärka speciallärarna i deras arbete med 

språkutveckling. För att stödet till eleverna skall bli kontinuerligt och tillräck-

ligt behöver kunskapen finnas i skolorna så att talterapin kan bli en del av 

elevernas vardag. Styrgruppen ser dock en vinst i att detta stöd ges inom psy-

kologorganisationen för att garantera alla barn och elever på Åland en likvär-

dig tillgång till talterapeuter. Avtalet för den gemensamma psykologorgani-

sationen med Mariehamns stad som huvudman behöver i sådana fall ses över. 

SÅUD utgör avtalspart för kommunernas del på södra Åland. 

 

  Utbildningschefen förordar: 

  Kommunstyrelsen tecknar den gemensamma psykologorganisationens planer 

för talterapiverksamheten till kännedom och meddelar kommunfullmäktige 

om intentionerna. 
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  Kommundirektörens förslag: 

  Kommunstyrelsen tecknar den gemensamma psykologorganisationens planer 

för talterapiverksamheten till kännedom och meddelar kommunfullmäktige 

om intentionerna. 

 

                                        BESLUT:  

                                        Kommundirektörens förslag godkänns. 

                                        _______________ 

KFG § 21/4.4.2023: 

                                        BESLUT:  

                                        Kommunstyrelsens förslag godkänns.   

                                        _______________ 
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Dnr: DIARIET     271/22      

 

22 § SAMARBETSAVTAL GÄLLANDE SKOLGÅNG OCH FRITIDS-

HEM MELLAN MARIEHAMNS STAD OCH JOMALA KOMMUN 

 

KST § 177/3.10.2022: 

Bildningsnämnden i Mariehamns stad har den 13.9.2022 inkommit med för-

frågan om ändring av samarbetsavtal gällande skolgång och fritidshem. 

 

Protokollsutdrag: 

 ./. Bilaga A - § 177 

 

Förslaget från Mariehamns stad innebär följande förändringar mot dagens 

gällande avtal: 

 

Avtalstiden förlängs till 20 år. Efter nio år ska avtalet utvärderas och senast 

tre år före utgången skall avtalets förlängning behandlas. 

 

Den rabatt som finns i dagens gällande avtal föreslås avvecklas genom en 

stegvis avveckling från 5% 2023 och stegvis med 1% per år. I dagens avtal 

är nivån 10%. Rabatten inträder stegvis från elev 77 till elev 84 då fulla ra-

batten faller ut. Förslaget från Mariehamns stad halverar alltså rabatten di-

rekt från 2023 och minskar sedan med en femtedel per år i fem år. 

 

Med nuvarande elevantal och kostnadsnivå är rabatten ca 50.000 om året, 

dvs för fem år ca 250.000. Med Mariehamns förslag är rabatten för fem år 

ca 80.000 euro och därefter borta (därefter är alltså kostnaden 50.000 per år 

för utebliven rabatt). 

 

I ett tidigare skede har vid möte med samarbetskommittén Mariehamn-

Jomala förts fram från Mariehamns stad ett förslag om att rabatten avveck-

las successivt från 10% under åtta år för att vara helt borta 2030. Den lös-

ningen blir mindre kostsam för Jomala. Den totala rabatten för åren 2023-

2030 blir med det förslaget ca 240.000 euro för att därefter försvinna. Alltså 

är det förslag bildningsnämnden nu skickar ca 160.000 euro sämre än vad 

staden tidigare fört fram. 

 

Mariehamns stads resonemang utgår från premissen att dagens avtal bara är 

till fördel för Jomala kommun men inte för Mariehamns stad. Det framstår 

som att det är ovidkommande för Mariehamn huruvida man säljer dessa ca 

130 skolplatser till Jomala. När avtalet ingicks ansåg båda kommuner avta-

let vara av värde för dem. För Mariehamn är det bl.a. en fördel att få volym 

i verksamheten. En annan fördel är att Jomala kommun är med och betalar 

avskrivningar på (dvs finansierar) stadens skolbyggnader trots att någon 

äganderätt till lokalerna inte finns. När byggnaderna är avskrivna är hela det 

kvarvarande bruksvärdet Mariehamns stads. Jomala kommun ställer sig frå-

gande till om Mariehamn inte längre anser det vara av värde att ca 130 ele-
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ver från Jomala kommun går i Strandnäs skola och är med och finansierar 

stadens byggnader. 

 

Kommundirektörens förslag: 

Jomala kommun svarar bildningsnämnden i Mariehamn att de ändringar i 

avtalet som bildningsnämnden föreslår inte kan omfattas till den del det gäl-

ler avvecklande av rabatten från 5% till 0% på fem år. Jomala kommun är 

av uppfattningen att avtalet har ett värde för båda kommunerna och att nå-

gon form av rabatt fortsatt bör finnas för att återspegla detta. 

 

Diskussion: 

Jonas Eriksson föreslår att Jomala kommun svarar bildningsnämnden i Ma-

riehamn att man upplever samarbetet om skola och fritidshem med Marie-

hamn som mycket välfungerande och uppskattat. Vidare ställer man sig 

mycket positiv till ändringsförslaget om längre avtalstid. I gällande avtal 

(2012) ingår följande villkor: ”Om antalet elever som omfattas av detta av-

tal överstiger 76 reduceras ersättningen stegvis för att uppgå till en 10 %:ig 

rabatt från och med elev 84”. Jomala kommun önskar att parterna kan 

komma överens om att nämnda villkor om rabatt avvecklas successivt i 

jämn takt under de kommande åtta åren för att utgå helt vid utgången av år 

2030. Sandra Listherby understöder förslaget. 

 

Vid omröstning mellan kommundirektörens förslag och Jonas Erikssons 

förslag röstade Jonas Eriksson, Sandra Listherby, Susanne Blomqvist, 

Linda Fagerlund, Patricia Lindén och Suzanne Milestad-Styrström för Jonas 

Erikssons förslag medan Tomas Boedeker röstade för kommundirektörens 

förslag. Kommunstyrelsen beslutar således godkänna Jonas Erikssons för-

slag. 

 

BESLUT:  

Kommunstyrelsen svarar bildningsnämnden i Mariehamn att man upplever 

samarbetet om skola och fritidshem med Mariehamn som mycket välfunge-

rande och uppskattat. Vidare ställer man sig mycket positiv till ändringsför-

slaget om längre avtalstid. I gällande avtal (2012) ingår följande villkor: 

”Om antalet elever som omfattas av detta avtal överstiger 76 reduceras er-

sättningen stegvis för att uppgå till en 10 %:ig rabatt från och med elev 84”. 

Jomala kommun önskar att parterna kan komma överens om att nämnda 

villkor om rabatt avvecklas successivt i jämn takt under de kommande åtta 

åren för att utgå helt vid utgången av år 2030.  

_______________ 

KST § 253/7.12.2022: 

Bildningsnämnden i Mariehamns stad har inkommit med protokollsutdrag 

för vidare behandling av ärendet. Mariehamns stads bildningsnämnd före-

slår att rabatten 2023 skall vara 7,5% och därefter reduceras årligen med 

1,25 procentenheter för att helt utgå 2029.  

 

Protokollsutdrag: 

 ./. Bilaga B – KST § 253 
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    Protokolljustering:    

 

Kommundirektörens inställning är som tidigare att avtalet har ett värde för 

båda parter. Värdet är inte enkom av finansiell natur och borde beaktas i 

högre grad än Mariehamns stad gör. Vidare finns en uppsjö andra relationer 

mellan kommunerna som inte beaktas, t.ex. går stadens ungdomar gratis på 

Jomala kommuns ungdomsgård medan staden tar betalt för jomalaungdo-

mar som deltar i stadens ungdomsverksamhet. Det kan också noteras i 

sammanhanget att avskrivningar för stadens skolbyggnader är ca 600 000 

om året och Jomalas andel av stadens elever är ca 10%, vilket betyder att 

det i avgiften finns avskrivningar om ca 60 000 om året. Givet en avskriv-

ningstid på 40 år motsvarar detta en investering om ca 2,4 miljoner euro. 

 

Kommunstyrelsens beslut §177/3.10.2022 är en kompromiss från Jomala 

kommuns sida eftersom det är att medvetet acceptera en försämring av gäl-

lande avtal genom en avveckling av redan avtalad rabatt. Att gå med på att 

avstå ett tidigare förhandlat villkor måste ses som mycket tillmötesgående 

från Jomala kommuns sida. Eftersom staden även med Jomalas kompro-

missförslag uppnår sitt huvudmål, att rabatten avvecklas, kan man tycka att 

Mariehamn borde acceptera Jomalas kommunstyrelses motbud. 

 

Med anledning av kommunstyrelsens tidigare ställningstagande och att yt-

terligare kompromissförslag inte behandlats i formell mening i exempelvis 

samarbetskommittén är det rimligt att från förvaltningen hålla fast vid 

kommunstyrelsens tidigare beslut om kompromissförslag.  

 

Kommundirektörens förslag: 

Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige att förslaget på avtal 

om fritidshemsplatser ska godkännas. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att inte acceptera Mariehamns stads förslag till 

avtal om skolgång utan föreslår med hänvisning till beredningen ovan samt 

beslut §177/3.10.2022 att bildningsnämnden i Mariehamn godkänner att ra-

batten avvecklas successivt i jämn takt under de kommande åtta åren för att 

utgå helt vid utgången av år 2030.  

 

Diskussion: 

Jani Sjölund föreslår att kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfull-

mäktige att Mariehamns bildningsnämnds förslag på avtal om fritidshems-

platser och skolgång ska godkännas i sin helhet. Susanne Blomqvist under-

stöder förslaget. Vid omröstning mellan kommundirektörens förslag och 

Jani Sjölunds förslag röstade Jani Sjölund, Dick Sederström, Patricia Lin-

dén, Susanne Blomqvist och Linda Fagerlund för Sjölunds förslag medan 

Mika Nordberg och Jörgen Strand röstade för kommundirektörens förslag. 

Kommunstyrelsen beslutar således godkänna Sjölunds förslag. 

 

Jörgen Strand reserverar sig mot beslutet. 
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    Protokolljustering:    

BESLUT: 

Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige att Mariehamns 

bildningsnämnds förslag på avtal om fritidshemsplatser och skolgång ska 

godkännas i sin helhet.  

_______________ 

KFG § 74/20.12.2022: 

Diskussion: 

Gyrid Högman föreslår att kommunfullmäktige återremitterar ärendet till 

kommunstyrelsen och att kommunstyrelsen arbetar för att en ömsesidig 

uppsägningsklausul införs i avtalet samt att man vidare diskuterar det eko-

nomiska upplägget. Förslaget understöds av Wille Valve och godkänns en-

hälligt av kommunfullmäktige. 

 

BESLUT:  

Kommunfullmäktige återremitterar ärendet till kommunstyrelsen med upp-

maningen att kommunstyrelsen arbetar för att en ömsesidig uppsägnings-

klausul införs i avtalet samt att man vidare diskuterar det ekonomiska upp-

lägget.  

_______________ 

KST § 60/27.3.2023: 

Fortsatta förhandlingar har skett mellan Mariehamns stad och Jomala kom-

mun. Från Jomalas sida har förhandlingarna letts av ordförande i kommun-

styrelsen respektive kommunfullmäktige. Ett förslag där rätt att under vissa 

omständigheter säga upp avtalet med tre års uppsägningstid enades om vid 

förhandlingarna. Det nya avtalsförslaget behandlandes av Mariehamns stads 

bildningsnämnd den 21.2.2023: 

 

Protokollsutdrag ink. nya avtalsförslag, enligt bilaga: 

 ./. Bilaga C – KST § 60 

 

Den nya formuleringen i avtalet lyder: 

 

Detta avtal gäller för perioden 1.8.2023-31.7.2043 med en uppsägningstid 

om 3 år. En uppsägning eller omförhandling av avtalet under avtalspe-

rioden förutsätter att sådana strukturella eller lagstiftningsmässiga om-

ständigheter har tillkommit som inte har föranletts av avtalsparterna, och 

som påverkar innehållet i avtalet. Senast tre år innan avtalets utgång ska 

parterna uppta frågan om en eventuell förlängning av avtalet jämte eventu-

ell ändring av dess innehåll till förhandling. 

 

Kommundirektörens förslag: 

Kommunstyrelsen beslutar föreslå inför kommunfullmäktige att avtalsför-

slagen i Bilaga C gällande köp av skolplatser och fritidshemsplatser av Ma-

riehamns stad ska godkännas. 

 

BESLUT: 

Kommundirektörens förslag godkänns. 

_______________ 
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KFG § 22/4.4.2023: 

                                           BESLUT:  

                                           Kommunstyrelsens förslag godkänns.   

                                           _______________ 
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Dnr: DIARIET     103/23      

 

23 § MOTION ANGÅENDE ÅTERSTÄLLNING AV KOMMUNENS 

KONSTGRÄSPLAN TILL NATURGRÄS 

 

KFG § 23/4.4.2023:  

Inför kommunfullmäktiges sammanträde har till ordföranden inlämnats en 

motion av René Janetzko. Motionen lyder enligt följande: 

 

”Motion om återställning av Jomalas fotbollsplan vid Vikingavallen till-

baka till naturgräs. 

 

Konstgräs har visat sig som inte särskilt hållbart alternativ till naturgräs. 

Särskilt med sikte på mikroplaster som hamnar i vattenskyddsområden i vår 

hemkommun.  

 

Mikroplaster räknas idag som stora miljöbovar som påverkar havslivet och 

vårt dricksvatten. Det finns vetenskaplig evidens på det och vi som besluts-

fattare i kommunen bör säkerställa befolkningens trygghet och hälsa.  

 

Därför vill jag att vi i Jomala kommun fattar beslut om att återgå till natur-

gräs. Jag anser att detta är lösningen som är från naturlig synvinkel den 

mest hållbara lösningen till en miljöförbättring i vår hemmiljö.” 

 

BESLUT:  

Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning.  

_______________ 
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Dnr: DIARIET     104/23      

 

24 § MOTION ANGÅENDE POSTADRESSER I JOMALA 

 

KFG § 24/4.4.2023: 

Inför kommunfullmäktiges sammanträde har till ordföranden inlämnats en 

motion av Carina Aaltonen och Siv Ekström. 

Motion, enligt bilaga: 

 ./.  Bilaga A – KFG § 24 

 

BESLUT: 

Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 

_______________ 
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Dnr: DIARIET     105/23      

 

25 § MOTION ÅRETS PROJEKTMAKARE I JOMALA 

 

KFG § 25/4.4.2023: 

Inför kommunfullmäktiges sammanträde har till ordföranden inlämnats en 

motion av Anders Eriksson. 

Motion, enligt bilaga: 

 ./.  Bilaga A – KFG § 25 

 

BESLUT: 

Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 

_______________ 
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26 § SAMMANTRÄDETS AVSLUTANDE 

 

Sammanträdet avslutas kl. 19.45.  

 

Besvärsanvisning, enligt bilaga: 

                         ./.               Bilaga 1.  

                                           _______________ 
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B E S V Ä R S A N V I S N I N G 

 
FÖRBUD ATT SÖKA ÄNDRING 

 

Vad förbudet grundar sig på 

 

Eftersom nedan nämnda beslut endast gäller beredning eller verkställighet kan enligt 112 § 

kommunallagen (ÅFS 1997:73) rättelseyrkande inte framställas eller kommunalbesvär anföras 

över beslutet. 

 

Paragrafer i protokollet: 16, 23, 24, 25, 26 

 

 

KOMMUNALBESVÄR 

 

Besvärsmyndighet och besvärstid 

 

I nedan nämnda beslut kan ändring sökas skriftligt genom besvär. Kommunalbesvär får framstäl-

las av den som ett beslut avser eller den vars rätt, skyldighet eller fördel direkt påverkas av be-

slutet (part) samt av kommunmedlemmarna. Ändring i ett beslut med anledning av ett rättelseyr-

kande kan sökas genom kommunalbesvär endast av den som framställt rättelseyrkandet. Om be-

slutet har ändrats med anledning av rättelseyrkandet, kan ändring i beslutet sökas genom kom-

munalbesvär också av den som är part eller av en kommunmedlem.  

 

Ett beslut får överklagas genom kommunalbesvär på den grunden att 

1) beslutet tillkommit i felaktig ordning, 

2) den myndighet som fattat beslutet har överskridit sina befogenheter eller 

3) beslutet annars strider mot lag. 

 

Besvärsmyndighet är: 

Ålands förvaltningsdomstol 

PB 31, Torggatan 16 

AX-22 101 MARIEHAMN 

E-post: aland.fd@om.fi 

 

Paragrafer i protokollet: 17, 18, 19, 20, 21, 22 

 

Besvärstid är inom 30 dagar från dagen för delfåendet av beslutet. En part anses ha fått del av 

beslutet sju dagar efter dagen då brevet avsändes eller tre dagar efter att ett e-postmeddelande 

med beslutet skickades, om inte något annat påvisas. En kommunmedlem anses ha fått del av be-

slutet den sjunde dagen efter det att ett meddelande om att beslutet finns tillgängligt på kommu-

nens webbplats publicerades på kommunens elektroniska anslagstavla. 

 

Avgift 

 

Hos den som söker ändring genom besvär till förvaltningsdomstolen kan det tas ut en rättegångs-

avgift i enlighet med lagen om domstolsavgifter (FFS 1455/2015). 

mailto:aland.fd@om.fi

